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Na vedlejší koleji
si připadá každá samospráva špačkující na padesátimiliardový 
projekt „tunel Smíchov – Beroun“.

Obrovská státní akce, která vypadá stejně absurdně jako 
reálně. Slivenec šílí, neboť právě na jeho území, kousek za AUS-
TISem začne 140m pod zemí ražba, která bude znamenat 
obrovské zázemí staveniště, které na povrchu pomalu začíná 
vznikat, aby pod povrchem bylo propojeno pásovými doprav-
níky s naším lomem Požáry II, jak nám celá nadšená líčí Správa 
Železnic společně s vlastníky lomu. „Je to geniální! Revitalizuje-
te lom bez náklaďáků a Řeporyje škodné nebudou plus vy si to 
prodáte jako zázrak!“ 

Tohle nám říkají. Správa Železnic má – lom/nelom – za ho-
tovou věc elektrifikaci trati Smíchov – Rudná a dál. Věřte mi, že 
vidět kolejové překladiště, které si plánují naproti ruině bývalé 
továrny Biskup & Kvis a Kotrba, v prvních nákresech nechcete. 

Trunečkův mlýn krát tisíc. Mohu být nazlobený na stát nebo 
na kolegu zastupitele Jirku Blažka s rodinou za prodej svých 
pozemků v lomu jak chci. Realita je taková, jaká je. Měl na to 
svaté právo. Nemusel nám to tajit. Koupili bychom to bez 
mrknutí oka.

Vlastníci lomu se těší, jak zobchodují jámu, Správa Železnic 
se těší, jak zavře pusu všem „Slivencům“ a dalším, co se děsí 
fatálního nárůstu nákladní automobilové dopravy, která takový 
projekt bude provázet. Další si mnou ruce, natěšení na všechna 
ta zkapacitnění D0 515 a dále D5, mimoúrovňové křižovatky, 
podzemní portály, obchvaty. 

Seděl jsem předposlední lednové pondělí u Davida Vodráž-
ky, starosty Prahy 13, který udělal Řeporyjím a Slivenci tu radost 
a vydal záporné stanovisko k EIA. „Ať si to vozí do Mostu, máš 
to tam Pavle, ale na tohle budeme malí páni všichni, to víš.“

Nechci žádné zavážení lomu nikudy. Nechci elektrifikaci tra-
tě Prokopákem, nechci žádné nákladní vlaky, co X za den spustí 
dolů ty naše šraňky a vy budete v kolonách vzpomínat na časy, 
kdy se Smíchovská a Ořešská měnily vpodvečer ve špičce v če-
kárnu pokaždé, když se tu křížily motoráky. 

V takto liniovou stavbou nalajnovaném světě s námi vlastní-
ci lomu začínají jednat o podmínkách revitalizace. 

Po odkoupení pozemků od rodiny Blažkovy dobře vědí, že 
nám vyrazili z rukou poslední trumf, se kterým jsme chtěli hrát. 
Ano, máme ještě tu silnici k lomu. A to je vše. 

Seděli jsme dva dny poté, co jsem se vrátil od Vodrážky 
s tím, že třináctka vydá záporné stanovisko. „Chachacha“, to jim 
vidím na očích. 

„Řeporyje nepřistoupí na jakékoli jednání až do té chví-
le, kdy se vůbec bude uvažovat, že se na jejich území bude 
něco třídit a odvážet nějakými vlaky.“

Tváří se, že rozumí a odjíždí s tím, že do toho, zda se bude 
elektrifikovat trať, stavět vlakové překladiště v Prokopáku a tu-
nely, stejně kecat nebudeme, protože nemůžeme. 

Díváme se na těchto řádcích někam o pár let dále, vidíte 
sami harmonogram. Že se to třeba ještě celé neuskuteční? 
Fajn, ale ta jáma (a pražské metro „D“) tu budou dál. 

Chci vám nejen za svou administrativu, ale i za ty, co přijdou 
možná už za dva roky po nás slíbit, že to budeme hrát tak, jak 
to všichni cítíme, že to Řeporyje hrát mají. Tvrdě. 

Nechceme tu žádné náklaďáky, co vozí tři miliony kubíků 
hmoty do lomu. Nechceme tu ani tu „spásu“ v podobě tunelo-

vých dopravníků, pásů „portál Hlubočepy – Požáry II“, nákladní 
vlaky, nechceme vlastně nic. „Jenom“ to, aby se nic nedělo. 

A jenom proto, že se dít stejně bude, nemáme v úmyslu 
ustupovat, volit menší zlo. 

Které stejně nakonec budou muset Řeporyje volit a hrát tam 
o blbé desítky milionů kompenzací. 

Které za to, co má přijít, podle mě nestojí.

No nic, ruce na prsa a bojovat. Co jiného zbývá?!

A hrát to tak, jako bychom neměli stát tam, kde už si nás tak 
trochu zaparkovali. 

Stranou. Na vedlejší koleji. 

Ještě jim zatopíme! Přinejhorším naučíme UFOny místo 
kradení autovraků vytrhávat koleje, nebo tak něco. 

Dycky Řeporyje! 

starosta@prahareporyje.cz

Slovo starosty
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TUNEL SMÍCHOV – BEROUN
Z komunikace Správy Železnic a ministerstva dopravy ČR k novostavbě tunelu Praha – Beroun jsme vybrali to, co by vás mohlo 
zajímat k projektu, který se nás dotýká mnohem více, než to vypadá. Jakkoli je realizace vzdálená, tlak na revitalizaci lomu 
v návaznosti na tento projekt je tady. Veškeré screeny jsme si pro vás vypůjčili z prezentace SŽ a akciové společnosti SUDOP 
Praha, prezentované starostům dotčených obcí na  posledním jednání. Veškeré další informace k  projektu najdete třeba 
na webech www.sudop.cz a spravazeleznic.cz. Snad je z čísla patrné, že městská část není zdaleka smířena se stavem věcí 
a nadšení státu a všech kolem rozhodně nesdílí.

Jak mě ovlivní výstavba nové trati?
Většina výstavby bude probíhat hluboko 
v podzemí a nebude na povrchu vůbec patr-
ná. Nicméně oblasti šachet a portálů budou 
používány jako staveniště k  zásobování 
tunelovacích strojů, odvozu rubaniny, stavbě 
navazujících mostů a podobným činnostem. 
V  těchto oblastech bude patrné zvýšení 
stavební dopravy. Detaily a  místní opatření 
budou podrobně řešeny s  místními samo-
správami a obyvateli v rámci zpracování doku-
mentace pro územní řízení a v rámci procesu 
EIA a dále pak kontrolována a monitorována 
investorem v průběhu výstavby.

Ovlivní stavba hladinu podzemních vod?
Díky zvolenému způsobu ražby budou tunely zhotovené jako nepro-
pustné, a  tudíž ovlivnění hladiny podzemní vody projektem bude 
minimální nebo pouze lokální a dočasné v průběhu realizace stavby. 
V rámci projektu samozřejmě proběhne hydrogeologický průzkum, 
včetně pasportu studní a vodních toků před a po realizaci projektu.

Co se stane s vytěženým materiálem?
V  rámci dokumentace pro stavební povolení, na  základě výsledků 
inženýrskogeologického průzkumu, bude řešena možnost použití 
vytěženého kameniva jako stavebního materiálu nebo pro výrobu 
cementu. Pro rubaninu nevhodnou k  opětovnému použití budou 
zváženy možnosti deponie při rekultivaci opuštěných lomů.

Kdy začne výkup pozemků a majetkoprávní vypořádání?
Správa železnic nemůže zákonně začít s majetkoprávním vypořádáním 
před vydáním územního rozhodnutí o umístění stavby. Majetkoprávní 
vypořádání tedy standardně začíná ve fázi zpracování dokumentace 
pro stavební povolení, pro tento projekt tedy v letech 2024-2027.

Zohledněné podněty veřejnosti a dotčených obcí
Na  podnět městské části Praha-Slivenec Správa železnic upouští 
od varianty umístění staveniště šachty Holyně/Slivenec u východní 
hranice této městské části. Nadále bude prověřovat jen varianty v se-
verozápadním směru, mezi městským okruhem DO, ulicí k Barrandovu 
a novostavbou tramvajové smyčky.
Správa železnic momentálně neuvažuje o ražbě pražské části tunelů 
z Malé Chuchle (jak bylo předpokládáno v roce 2009), většina ražeb 
v pražské části je nyní plánována ze staveniště u obcí Holyně/Slivenec 
s lepším napojením na stávající infrastrukturu a minimálním vlivem 
na obyvatele.

Přínosy projektu
Novostavba trati Praha-Smíchov - Beroun znamená pro naši 
zemi včetně jednotlivých regionů benefit v podobě zkvalitnění 
a zrychlení udržitelného a k životnímu prostředí šetrného druhu 
dopravy, vyvolání hospodářského růstu a rozvoje. Očekávaný 
přesun části cestujících z automobilů a části nákladní dopravy 
z nákladních aut na rychlou železnici významně ulehčí přetížené 
silniční síti.

Příměstská osobní doprava
Novostavba trati Praha-Smíchov - Beroun odlehčí přetížené stávající 
železnici podél Berounky od  expresní osobní dopravy a  expresní 
nákladní dopravy. To umožní zvýšení frekvence příměstských vlaků 
na této trati a pozitivně ovlivní život v obcích Beroun, Srbsko, Karlštejn, 
Hlásná Třebaň, Zadní Třebaň, Řevnice, Lety, Dobřichovice, Všenory, 
Černošice a v příslušných částech hlavního města Prahy.

Regionální a vnitrostátní osobní doprava
Nové spojení zrychlí a zkvalitní regionální dopravu v úseku Praha - 
Beroun. Po zhotovení bude cesta z Prahy-Smíchov do Berouna trvat 
přibližně 13 minut. Po zrychlení dopravy v tomto úseku se očekává 
nárůst poptávky obyvatel Berouna po železniční dopravě, což umožní 
zvýšení frekvence rychlíkových spojů do  Prahy. Nové spojení dále 
zrychlí a zkvalitní regionální dopravu z celé jihozápadní části Středo-
českého kraje ve vazbě na Prahu (například z Hořovic, Zdic a Příbrami).
Cestovní doba přímé vnitrostátní železniční dopravy v úseku Praha-
-Smíchov - Plzeň se zkrátí pod 45 minut a tím se zatraktivní železniční 
spojení metropole a Plzeňska.

Stavby krajských komunikací v území
• sús
 - ll/116Jinočany - Hlásná Třebáň - přeložka silnice
 - 11/101 Třebotov - Rudná, rekonstrukce II. Etapa
 - 11/101 Drahelčice obchvat, připojeni ze sjezdu z D5
 - 11/101 Obchvat Nučic
 - ll/605-etapa 1 - obchvat Berouna. Přeložka
 - 11/605 hranice Středočeského kraje - Rudná
 - Obchvat Ořechu
 - Obchvat Králův Dvůr
 - Chrášťany. přeložka II. Etapa
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Pavel Novotný

Najmout elitní genealožku Marii Glöckner 
z Letohradu chce trochu trpělivosti. Má toho 
moc. Je prý nejlepší. Řeporyje čekaly rok. 
Obyčejně stačí týden, dva. Jenomže Řeporyje 
jí potřebovaly na tři měsíce. Díky nim dnes 
dokážeme zájemcům dohledat nemyslitelné 
věci. Specialistka na latinu, starou němčinu, 
švabach další klikyháky pro nás také objevila 
13 neznámých rychtářů, třicet šenkýřů. 200 

stran, které zásadním způsobem doplnily nám známou 
historii Řeporyjí. Nad tou prací plnou statistik, zajímavostí, 
grafů, postřehů a událostí jdou dělat zajímavé věci. Hele, je 
to fakt „pravěk“. Potrvá ještě sto let než vznikne pořádná 
mapa, je to fakt dávno. Ale pojďme se projít po Řeporyjích 
začátku 18. století. Donedávna to nebylo možné. Díky 
Marii a zadání zavřít se na čtvrt roku s třinácti matrikami 
prastaré ořešské farnosti už to možné je. Třeba vás to bude 
bavit. Jsou to trochu jiné Řeporyje. Začíná 18. století …

Žije tu průběžně možná i sto lidí. Trvale sotva polovic. Zby-
tek jsou robotníci kolem dvora, nádeníci, zemědělný lid, 
co nechá najímat na sezónní práce a tak. Kolem malého, 

románského kostelíku ve tvaru čtverce na rozcestí na kraji obce, 
stojí v prvních letech nového, osmnáctého 
století sedmnáct, osmnáct stavení, někte-
rá jsou hodně nuzná a hustě obydlená. 
To je i zdejší dvůr. Druhou „centrálou“ je 
ovčín. Pokud se nesedí v krčmě. Už máme 
zase jen jednu.

Někdy fakt nejdou kšefty. Třeba když 
přijde epidemie a u dvora zemře sedm lidí 
najednou. Když se to v únoru 1707 stalo, 
možná byl naživu ještě někdo, kdo pama-
toval velký mor v roce 1684. Řeporyjím 
se vyhnul. Těžko říct jak to přesně bylo, 
průměrný věk dožití je totiž 22 let! 

Fajn, když nepočítáme děti, kterých 
umírá vždycky nejvíc, dostaneme se 
na dvaapadesát. 

Sedm lidí. Co to je ale proti tomu, co se 
stane na konci léta 1713.

Byl to poslední klasický mor. Černá 
smrt šla od východu Evropou. Nešířila se 
plošně, šla po sídlech, městech. V Olo-
mouci se rozhodli, že hnusnou chorobu, 
která vám do dvou dnů dala jistotu, že ji 
máte. Za dalších 48 hodin jste byli v pánu, 
do města nepustí. 

Nevídaná karanténa. Co naplat, černá smrt vyvraždila polo-
vinu města. Zle, hodně zle bylo v Praze. Chaos a nezvládnutá 
základní organizace, uzavření židovského města, hromadné 
modlení se po náměstích (?!!).. Nebyly to už mory čtrnáctého, 
patnáctého století. Ale i tak zemřelo třináct tisíc lidí, čtvrtina 
města. Co je to proti Prusku nebo Estonsku, kde mizely celé 
vesnice. Byla města se 75% úmrtností. 

Dnešní odpůrce očkování by tehdejší lidé, co pohřbili většinu 
dětí, vůbec nechápali. Některým odpíračům a šiřitelům bludů 
bych celkem přál, aby žili v tehdejších Řeporyjích měsíc, dva.

Že je v Praze mor, se tu vědělo. Z města prchala inteligence, 
studenti, vlastně kdo měl zdravé nohy a prostředky. 

Povídal Franta Štos, třiadvacetiletý pohůnek ze dvora, který 
má u svého úmrtí druhý červencový týden nadepsáno „bestis 
initiú“. 

Bestie přichází

To ořešský farář s odstupem jasně dovodil, že Franta si z Pra-
hy nepřinesl jen zprávu o černé smrti. 

Přinesl ji do Řeporyjí sebou. 

Začne to u nejstarších. Umírá Martin Kučera (†50), pak hned 
Michal Hlídač (†40) a na statku nato osmnáctiletý písař Kryštof 
Krolupf. 

Je zle. Řeporyje se ponoří do všudypřítomné hrůzy. 

Jak zduřily uzliny Janu Procházkovi (†60) a objevila se tmavá 
vyrážka, měl hodiny. S trochou štěstí den, dva. Byly ošklivé. 
Procházka netrpěl dlouho, stejně jako Mandelína Kučerová, bylo 
jí sotva osmnáct. 

To už se v horečkách obrací k pánu Jan Vojáček (†60). Zle je 
také u řezníka. Synovi, který se jako jediný dožil dospělosti, bylo 

36 let, jmenoval se Václav Kontin a černá smrt si ho vzala hodiny 
před Vavřincem od Kučerů (†19). U Vojáčků nakonec zemře i syn 
Martin, dvacet let. Pak Dorota Košťálová (†50) a celou tu pro tak 
malou komunitu apokalypsu uzavře bratr Mandelíny a zřejmě 
syn Martina Kučery Vavřinec. Naživu zůstane jen matka. 

I dnes víme, že byl poslední obětí morové epidemie, protože 
pak sedmnáct (!!!) dní nikdo neumřel. 

Ani dítě. Ty jsem vynechal. Jasně, že jich pár odešlo to strašné 
září do nebe taky. Běžně v těch letech umíralo v Řeporyjích 
ročně tak pět lidí. Tři, čtyři byli děti. Protože v prosinci prosviští 
v tuhé zimě zdecimovanými Řeporyjemi ještě něco běžného, zdá 
se, že plicní choroba, zemře ten strašný rok TŘICET ČTYŘI LIDÍ. 

Procházka po Řeporyjích 1725
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Třetina, možná je to číslo blíže polovině Řeporyjí! Umíte si to 
představit dnes? 

Ten rok zemřelo devatenáct dětí! Bylo to zlé. 

Když se dělo něco takového, nepohřbívalo se dle obvyklých 
zvyklostí.

Na pohřeb si člověk šetřil celý život. Zemřel-li chuďas, a to 
většinou tak bylo, postarala prostřednictvím rychtáře obec. 

Zrovna 1714, kdy Evropou ještě pořád dozníval ten mor, byl 
vydán patent, který konečně nařizoval, bylo li to možno, lékař-
skou prohlídku mrtvoly s povinností uvést příčinu smrti. 

Trvalo ale ještě hodně dlouho, než se to ustálilo. Nebyly léky, 
k lékaři bývalo daleko, smrt byla brána 
„sportovněji“.

Když zemřel „někdo“ dostavil se 
první do domu smutku kněz k vý-
kropu rakve. Je to tři sta let a region 
od regionu se zvyky trochu měnily, 
ale v Řeporyjích to bylo takhle. 
Výkrop rakve a rovnou se šlo na hřbi-
tov. V bílém. Hřbitov byl samozřejmě 
kolem kostelíka. Nepíšeme na ná-
městí, to bylo tehdy spíše tam, kde 
je dnes bývalé kino. Čím bohatší 
rod, či člověk, tím hrob blíže kostelu, 
symbolem postavení v komunitě 
bylo hrobové místo doslova opřené 
o kostelík. Proto se často nacházejí 
dávno pohřbení přímo pod kostely.

V průvodu od stavení ke kostelíku 
na vyvýšenině na kraji vesnice šel 
první ministrant s křížem – symbo-
lem vykoupení a vzkříšení, abych byl 
přesný, určitě to čte pan farář..

Za ministrantem šly děti. Vnímané 
coby symbol naděje a nevinnosti. Pak se do průvodu zařadila 
hudba, bylo li na ní. Až pak nosiči s rakví, kněz, rodina, příbuzní 
a nakonec ostatní řeporyjští. Bílý průvod a bude to tak ještě sto 
let. 

Rakev většinou nesli na marách muži z příbuzenstva nebo 
sousedé. Bylo li to kus cesty, vezl ji vůz tažený koňmi. Když se 
šlo z blízké osady, Zbuzan, Kopaniny, zastavovalo se u božích 
muk. Na hranicích obce takové bývaly všude, sami máme 
dodnes křížek na hranici S Ořechem na staré Zbuzanské cestě. 
Ano, šli jste Ořechem, ten bude jednou až do roku 1974 sahat 
až k dnešnímu zahradnictví. Při té zastávce určená osoba coby 
„předříkávač“ prosil jménem zemřelého všechny pozůstalé 
a sousedy, aby odpustili zemřelému hříchy. 

Než se všichni vydali na skromnou pohřební hostinu, každý, 
kdo byl na funuse, hodil do jámy, dvě, tři hrsti hlíny. Panovalo 
mnoho pověr a jedna z nich říkala, že hlína házená přáteli nebu-
de nebožtíka tížit tolik jako ta, co hází hrobník. 

Pokud si to mohla rodina dovolit, konala se v kostele za mrt-
vého mše, ale opravdu to nebývalo pokaždé. Sluší se ještě 
připomenout, že nebožtík se dával do rakve tak, aby měl hlavu 
otočnou k východu nebo k Jeruzalému. Symbol očekávání 
příhodu Krista. 

A pak se šlo pít. Počítám, že k šenkýři Palečkovi, doloženému 
v Řeporyjích 1716. Rok před ním se o hospodu staral Jan Polá-
ček. Šafář (jakýsi předseda JZD, dalo by se říct, byl s ovčáckým 

mistrem v obecní hyerarchii hned za rychtářem. V Řeporyjích, 
byli před třemi sty lety přesně také dva kováři, kteří tu dlouho 
chyběli. Byl tu švec Jiří Klouček a evidentně tu 1722 kvartýro-
vali vojáci - soudě podle zápisu v matrice, kdy byla 10 února 
pokřtěna Kateřina, matky Anny Bolfové a otce „nepořádného 
vojáka z Prahy“. To léto už je šenkýřem Vašek Bolf, ale hospoda 
asi moc nejede, hned za rok ho střídá Jakub Böhm. Kdo ví, třeba 
byly šenky dva a konkurovaly si více než moc. Nebylo by to 
poprvé, dva šenky tu byly i na konci 17. století, jeden se položil. 
Přesně před třemi sty lety, touhle dobou zemřel jedenáctiletý 
Jakub Černý, syn polního mistra Šimona. „Na cestě smrtí náhle 
zachvácený“.

Původního šafáře sice vystřídal Ši-
mon Tomajsl (šafářoval 1733-1741), ale 
někde teď v tom mezidobí mají Řepo-
ryje šafářku. Kateřinu Nejdkovou. 

Když už jsme tady, zastavíme se 
ještě u té zdejší smetánky. K těm hos-
podám, krčmář bylo těžké povolání, 
nebo řekněme nelehké. V Řeporyji 
(mělo by se to do konce 19. století 
psát v ženském rodě, jak bylo zvy-
kem) se od II. poloviny 17. do konce 
19. století vystřídalo 39 šenkýřů.

Původně bývali šenkýři přímo 
rychtáři, které dosazovala vrchnost. 
K nelehlé práci dostali tzv. „výčepní 
právo“, papír na provoz hospody, 
což patřilo k výnosným džobům, ale 
byl to boj. Šenkýři se často dostávali 
do problémů kvůli překupování růz-
ného kradeného zboží, inu, v hospo-
dě byly peníze. V době naší návštěvy 
už rychtářové většinou nejsou hos-

podští. Naopak, dohlížejí na to, aby se 
v šenku netočilo jiné než panské pivo nebo kořalka. Kontroloval, 
aby „sousedé“ nevysedávali v krčmě dlouho a neprovozovali 
hazardní hry o peníze. Krčmu rychtář využíval na obecní schůze. 
Cože? Kdo byli „sousedé“? Tak se mohl pojmenovat ten, kdo 
měl chalupu. Právě sousedé měli právo hlasovat a rozhodovat 
o věcech obecních. Hospodu často vrchnost provozovala, ty 
méně výnosné (zřejmě případ Řeporyjí) pronajímala. K hospodě 
náležel často malý pozemek.

Dobré bylo, že vrchnost potřebovala aby se prodávalo pivo 
a víno a krčmář se tedy oháněl. Proto měl jako jediný krom 
rychtáře různé robotní úlevy. 

Když se takhle v roce 1725 sešla v krčmě celá místní honora-
ce, vypadalo to u starostova stolu asi takhle. Hned vedle šafáře, 
seděl polní mistr, šéf ovčína, byli si rovni, jen šafář se staral 
o vrchnostenský dvůr. Polní mistr organizoval pastvu, střih vlny, 
musel umět léčit dobytek a dlouho se na svou funkci načekal. 
Na jeho postavení se odrážely prebendy. Měl právo na vlastní 
byt a malé hospodářství a dokonce vlastní stádo ovcí. Každá 
osmá narozená mu náležela. Měl právo na dávky obilné a solné 
a k tomu pěkný plat. Plus měl podíl na výnosu ovčína, celou 
sedminu, ale musel platit pacholky a také je stravovat a starat se 
jim o podnájem. Pacholek se neměl zle, když byl pracovitý, pol-
ní mistr dostával pro osoby pracující v ovčíně suroviny a jedlo se 
hromadně. Zajímavost – ze zabitých ovcí měli polní mistři právo 
na brzlík.
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Mezi obecní vyšší společnost se mohl také řadit Majstrk-
necht. Věděli byste, co dělal takový Majstrknecht? 

Správně, to byl právě čekatel na polního mistra, šéfa v době 
nepřítomnosti zastupoval a měl také drobná práva na nějaké 
to přilepšení, směl se ženit bez dovolení (tehdy se ještě musela 
žádat vrchnost o svolení, vysvětlíme si jindy proč) a měl právo 
na vlastní byt. V hierarchii ovčína následovali Lämerknecht 
(krmič a ošetřovatel jehňat) a Hamelknecht, to byl pacholek, co 
se staral o skopce. Kolem nich se motali Cutrýbrové, pohůnci, 
takový ten dorost z ovčáckých rodin, co se učil řemeslu, měli 
dokonce pořadová čísla dle zkušeností. 

Ovčín byl prostě královstvím pro sebe sama, měl jiný systém 
hospodaření než vrchnostenský dvůr a sedláci je neměli příliš 
v oblibě a často si stěžovali vrchnosti (která ovčín zřizovala), 
„co všechno musí ubohej poddanej od pacholků ovčáckých 
vystát“.

Pak tu byli samozřejmě tzv. neosedlí. Ti nehlasovali o věcech 
obecních, neboť nebyli chalupníky. Většinou u někoho bydleli 
a bývali to učni, tovaryši, podruzi a různá čeleď. Jak se dá vyčíst, 
dělili se na tři základní skupiny. Na osoby sice na okraji spo-
lečnosti žijící, ale respektující normy /autor textu by byl v jiné 
skupině/, prostě služebnictvo a chudina. Pak tu byli potenciálně 
nebezpeční. Rychtář je měl v merku, ano hovoříme o cikánech, 
žebrácích, invalidech, tulácích a podobně, nedurděte se, je rok 
1725 a jiná doba. No a pak tu samozřejmě byli klasičtí zlodějíčci, 
dezertéři a podobná chamraď. Na pokraji této kategorie stávali 
v těch dobách vojáci, často sklouzli k loupežnictví, ale takové 
osoby se v Řeporyjích nevyskytovali. Zřejmě si to rychtáři hlídali. 
Pak tu byli samozřejmě řemeslníci, ti nevyučení patřili do sku-
piny tzv. fušerů, byli odkázáni na pracovní nabídky místních 
a nenavštěvovali řádné trhy, kam se chodilo často za službami. 
Oni nechodili kvůli kontrolám „cechovních mistrů“. 

Autor si ještě dovolí vysvětlit, co všechno měl na starosti 
jeho předchůdce rychtář. Určitě bych jím nebyl já. Ani náhodou! 
Nehodil bych se na to, protože rychtář odpovídal za pořádek 
v obci a musel dbát náboženských, morálních a právních zásad 
bezúhonného života.

Dohlížel na docházku do kostela a mezi zvláštní povinnosti 
patřil třeba dozor, aby se nesušilo ovoce, konopí a len na vsi, to 
kvůli požárům. Musel být trochu detektiv a jeho úkolem bylo 
všechny přečiny hlásit vrchnosti, hejtmanovi nebo jeho zástup-
ci. Sám nesměl nic podnikat zejména u vážných zločinů. 

Volby byly každý rok. To při tzv. obecních soudech. Dorazilo 
panstvo, často hejtman, nebo jeho zástupce a písař. Dostavila se 
celá vesnice, respektive sousedé. Rychtář s konšely předkládali 
pánovi výsledky své práce v úřadu. Obecní soud byl hlášen týd-
ny předem, aby si všichni připravili peníze, právě na soudech se 
odevzdávali podílníkům na gruntu. Kdo nebyl schopen splatit, 
dostal ještě dva týdny. 

Rychtáři byli zbaveni roboty a to bylo důvodem, proč vrch-
nost každého schvalovala. Nechtěla totiž, aby se rychtářem stal 
hospodář s vysokou robotní zátěží. 

No nic, půjdeme dál.

Moment, ještě příběh, paní Glöckner na svém účtu na Twi-
tteru občas publikuje takové krátké příběhy, co si fabuluje dle 
zápisů při práci. Moc rád ty její věci čtu na Twitteru.

Jsem moc rád, že pár takových hodila i do práce pro Řepory-
je.

Zmrzla jdoucí z Prahy Anna...

Ke konci 17. století byly zimy zvláště kruté. Čtyřiaosmdesáté-
ho roku dokonce pomrzlo mnoho zvěře a ptáků…. Přelom let 
1686 a 1687 nebyl o mnoho lepší. No ale co už. Třeba jsou mrazy 
až praští, když je třeba, člověk se musí zachumlat do ovčí šuby, 
natáhnout teplé válenky, vlněné rukavice a odhodlaně se vydat 
do mrazu.

Nic jiného nezbylo ani Anně, manželce řeporyjského souseda 
Martina Rychtaříka. I zrno, co měl muž na setbu přichystané, už 
z hladu nechali semlít na mouku. Za chvíli došla i ta. Tak chalupni-
ce připravila plátno, co sama utkala a že ho v Praze na trhu prodá, 
aby bylo zač koupit něco k jídlu. 

Ještě za tmy ji soused svezl do města na voze. Ale, že pokračoval 
dál do světa. Když všechno zboží za dobrý peníz prodala, pozeptala 
se a jeden, že ji alespoň do Podolí sveze. Pak už jen prámem přes 
řeku a k domovu jí zbude jen jedna míle. Stalo se. Stála na levém 
břehu, koukala po nějakém voze, ale nikde nikdo. Tak nahodila nůši 
na záda, směle nastavila tvář mrazivému větru a vyrazila. Snad aby 
se jí lépe šlo, snad aby zapomněla na zimu, začala si tiše prozpěvo-
vat. Cesta ubíhala. Když minula Klukovice, začalo hustě chumelit. 
Vítr hnal zostra Anně mokré vločky do tváře. Viděla sotva na pár 
kroků. Ženě už do zpěvu nebylo. Těžce zvedala znavené nohy. 
Levá, pravá; čím dál pomaleji. Proti silnému větru se ani rychleji 
nedalo. Pak už to nešlo vůbec. Vánice udeřila vší silou a Anna se jí 
už nedokázala postavit. Sesula se na vyvýšený břeh. Těžce sundala 
nůši. Postavila ji na zem a sama se schoulila natěsno do velkého 
vlněného šátku, aby uchránila alespoň trochu tepla. Chumelenice 
tančila čardáš a vyčerpaná Anna usínala.... Našli ji až po pár dnech, 
kdy pod slunečními paprsky povolil sníh, který kryl její zmrzlé tělo.

Moment, ještě příběh, paní Glöckner na svém účtu na Twitteru občas publikuje takové krátké příběhy, 
co si fabuluje dle zápisů při práci. Moc rád ty její věci čtu na Twitteru. 
 

Jsem moc rád, že pár takových hodila i do práce pro Řeporyje. 

 

Zmrzla jdoucí z Prahy Anna... 

Ke konci 17. století byly zimy zvláště kruté. Čtyřiaosmdesátého roku dokonce pomrzlo mnoho zvěře a 
ptáků... Přelom let 1686 a 1687 nebyl o mnoho lepší. No ale co už. Třeba jsou mrazy až praští, když je 
třeba, člověk se musí zachumlat do ovčí šuby, natáhnout teplé válenky, vlněné rukavice a odhodlaně 
se vydat do mrazu. 

Nic jiného nezbylo ani Anně, manželce řeporyjského souseda Martina Rychtaříka. I zrno, co měl muž 
na setbu přichystané, už z hladu nechali semlít na mouku. Za chvíli došla i ta. Tak chalupnice připravila 
plátno, co sama utkala a že ho v Praze na trhu prodá, aby bylo zač koupit něco k jídlu.  

Ještě za tmy ji soused svezl do města na voze. Ale že pokračoval dál do světa, když všechno zboží za 
dobrý peníz prodala, pozeptala se a jeden, že ji alespoň do Podolí sveze. Pak už jen prámem přes řeku 
a k domovu jí zbude jen jedna míle. Stalo se. Stála na levém břehu, koukala po nějakém voze, ale nikde 

nikdo. Tak nahodila nůši na záda, směle nastavila 
tvář mrazivému větru a vyrazila. Snad aby se jí 
lépe šlo, snad aby zapomněla na zimu, začala si 
tiše prozpěvovat. Cesta ubíhala. Když minula 
Klukovice, začalo hustě chumelit. Vítr hnal zostra 
Anně mokré vločky do tváře. Viděla sotva na pár 
kroků. Ženě už do zpěvu nebylo. Těžce zvedala 
znavené nohy. Levá, pravá; čím dál pomaleji. 
Proti silnému větru se ani rychleji nedalo. Pak už 
to nešlo vůbec. Vánice udeřila vší silou a Anna se 
jí už nedokázala postavit. Sesula se na vyvýšený 
břeh. Těžce sundala nůši. Postavila ji na zem a 
sama se schoulila se natěsno do velkého vlněného 
šátku, aby uchránila alespoň trochu tepla. 
Chumelenice tančila čardáš a vyčerpaná Anna 
usínala... Našli ji až po pár dnech, kdy pod 
slunečními paprsky povolil sníh, který kryl její 

zmrzlé tělo. 

 

 

 

 

Pavel Novotný 

s přispěním Marie Glöckner 

Pavel Novotný

„Zmrzla gdauczi z Prahy ANNA Manželka Martina Rychtaříka Sauseda 
Ržeporegskyho, kteraužto pržed desyti dnimi se spowidala a  Weleb. 
Oltarzni pržigala. A pochowana gest prži Chrame panie Ržeporegskym“
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Trunečkův mlýn i  s  přilehlými pozemky 
je znovu středem pozornosti. Jednání 
o budoucnosti celé lokality se posunulo 
na  Výbor pro správu majetku hlavního 
města Prahy. Výbor měl k  dispozici 
návrh současného majitele na  prodej 
nemovitostí, za  které žádá na  základě 
svého znaleckého posudku 65.680.000 
korun. Členové výboru si nechali vypra-
covat oponentní znalecký posudek, který 
stanovuje cenu pozemků v místě a čase 
obvyklou na cca 29.000.000 korun.

Aktuální stav

Bý valý Trunečkův mlýn leží 
v ochranném pásmu přírodního 
parku Prokopské a Dalejské údolí 

a je i dle metropolitního plánu veden 
jako samota. Výbor pro správu majetku 
získal kladná stanoviska od příspěvko-
vých a městem zřizovaných organiza-
cí, že by bylo vhodné lokalitu získat 
do  vlastnictví Hlavního města Prahy. 
Cestu k tomu otevřelo jednání výboru 
dne 9. ledna 2025. Výbor se seznámil 

s  tím, že  současný majitel nabyl po-
zemky na základě dvou kupních smluv.  
V  roce 2021 nabyl ideální polovinu 
předmětných pozemků za cenu ve výši 
15 milionů korun a v témže roce i dru-
hou ideální polovinu za cenu ve výši 12 
milionů korun. Výbor následně schválil 
návrh na odkoupení těchto pozemků 
za  částku nepřesahující 29 milionů 
korun, který předložil radní Mgr. Adam 
Zábranský. 

Jednání s  představiteli hlavního 
města inicioval místostarosta Řepo-
ryjí David Roznětinský, kterého tím 
pověřilo zastupitelstvo městské části. 
Dle něj je důležité zejména to, aby byl 
celý proces transparentní a  veřejnost 
byla nezkresleně informována. Proto 
na klíčové jednání výboru přizval i ře-
poryjského zastupitele Aleše Hubálka 
a zmocněnce přípravného výboru pro 
referendum Jana Gebauera. „Od podzi-
mu jsem vedl řadu separátních jednání 
s  magistrátními úředníky a  politiky 

Ve hře o Trunečkův mlýn jsme se o malý kousek posunuli
napříč spektrem. Cílem bylo najít ře-
šení, které bude respektovat usnesení 
řeporyjských zastupitelů a  výsledky 
referenda.  To že magistrátní výbor jed-
nomyslně doporučil ke schválení návrh 
na  odkup předmětných nemovitostí 
je důležitým završením této fáze. Teď 
jsou na řadě pražští zastupitelé,“ uvedl 
místostarosta. 

Co bude dál
Jednomyslné schválení návrhu 

na Výboru pro správu majetku na od-
kup pozemků v  lokalitě Trunečkova 
mlýna je pouze jedním z  prvních 
kroků na cestě k finálnímu rozhodnutí 
o budoucnosti celé oblasti. Klíčové je 
zejména to, zda bude současný majitel 
ochotný nabídku akceptovat, či zvolí 
jiný postup. O budoucnosti Trunečkova 
mlýna tak stále není rozhodnuto a vý-
sledek řady dalších jednání lze nyní jen 
obtížně predikovat. 

Josef Pojsl

Z historie Trunečkova mlýna
Trunečkův mlýn, jehož historie sahá až do 17. století, patřil mezi klíčové průmyslové stavby celé oblasti. Dnes už z mlýna 
zbyly jen ruiny, ale stále představuje důležitý symbol místní historie. Lokalita je součástí přírodního parku Prokopské 
a Dalejské údolí a zahrnuje několik dalších národních přírodních památek, jako je například Dalejský profil či Požáry. 
Tyto chráněné lokality dokládají unikátnost území, které slouží dlouhodobě k rekreaci obyvatel Prahy a okolí.

Referendum
V roce 2022 proběhlo v Řeporyjích místní referendum, ve kterém se občané většinově vyjádřili proti plánované bytové 
výstavbě v lokalitě bývalého Trunečkova mlýna. Aby bylo referendum vyhlášeno, bylo nutné nasbírat minimálně 680 
podpisů pod petici. Organizátoři akce jich získali přes 800. Samotný plebiscit se konal souběžně s prvním kolem prezi-
dentské volby a občané většinově hlasovali „ano“ v odpovědi na otázku, zda by městská část měla podniknout veškeré 
kroky proti výstavbě bytových domů v přírodním parku Prokopské a Dalejské údolí. 
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Základní škola

Olympiáda v německém jazyce 

Olympiády v německém jazyce se 
zúčastnili letos pouze tři druho-
stupňoví žáci. Vzhledem k tomu, 

že se jedná o  druhý cizí jazyk, který 
(společně s francouzštinou) na naší škole 
vyučujeme, vnímáme i  tento nepatrný 
počet jako příznivý. 
V  letošním školním kole obhájila své 
vítězství z předchozích dvou let žákyně 
9. B Kateryna Panteleymonova. Tímto jí 
blahopřejeme, a zároveň jí držíme palce, 
aby zakusila úspěch také v  konkurenci 
letošního obvodního kola pro Prahu 5 
a Prahu 13. 
Za organizační tým ONJ

Zdeněk Kauer

Plavecko-běžecký závod

V roce 2024 jsme se účastnili něko-
lika sportovních událostí. Jednou 
z  nich byl plavecko-běžecký po-

hár. Tento pohár je složen z devíti dílčích 
závodů; každý závod se vždy odehrává 
v  jiné městské části Prahy. Soutěží se 
v  šesti kategoriích dívky/chlapci (4.–5.
třída), dívky/chlapci (6.–7. třída) a dívky/
chlapci (8.–9. třída). Děti ve všech kate-
goriích plavou 50 m volným způsobem, 

a poté běží 0,5 km, resp. 1 km dle věku. 
Na  každém závodě děti sbírají body 
za svá umístění, které se pak sčítají do cel-
kového hodnocení. Je tedy důležité zú-
častnit se co nejvíce závodů. Po každém 
závodě čeká na každého účastníka malá 
odměna a  pro vítěze v  každé kategorii 
medaile.
Nyní máme za sebou pět kol, ve kterých 
naši školu reprezentovalo sedm žáků. 
Velká gratulace patří Jaromíru Mendlovi 
(5. třída), který drží ve své kategorii celko-
vě 1. místo a Dominiku Vargovi (5. třída), 
který je aktuálně na 2. místě. Dále gratu-
lujeme Karolíně Mládkové (5. třída), která 
se prozatím nachází na krásném 7. místě. 
Gratulace a pochvala patří i dalším našim 
závodníkům, kteří reprezentovali naši 
školu: Agáta Rumlová, Kryštof Ruml, 
Anna Pospíšilová a Klára Blažková.
Všem zúčastněným děkujeme a těšíme 
se brzy na pokračování v roce 2025. Vě-
říme ve skvělé výsledky i v následujících 
kolech.

nám ale ještě nevymizela vydařená akce, 
kterou byl  vánoční ples, konaný v prosto-
rách naší tělocvičny.
Taneční dopoledne od základu organizo-
val žákovský senát, o kterém jsem mluvil 
v jednom z mých předchozích článků. 
Tato společenská událost zahrnovala 
spoustu aktivit, například tombolu, DJ-
-ský pult, taneční vystoupení, vyhlášení 
královny plesu a mnoho dalšího. Celou 
akci doprovázelo duo komentátorů z de-
vátých tříd. Každá třída měla k dispozici 
na chodbě nejrůznější pochoutky, žáci si 
je připravili sami. 
O překvapení se v závěru akce postarali 
svou návštěvou žáci prvních tříd. Naše 
nemladší školáky následně vyzvali de-
váťáci k tanci.
Tuto taneční zábavu jsme si všichni hod-
ně užili, a  zároveň jsme se tak naladili 
na nadcházející vánoční svátky.

Jaroslav Šimák

Olympiáda v anglickém jazyce 
– II. stupeň

Rostoucí touha našich školáků 
zdokonalovat se v  angličtině se 
každoročně odráží ve  výsledcích 

dosažených ve  vědomostních soutě-
žích. Olympiády v  anglickém jazyce se 
na půdě školy v prvním lednovém týdnu 

Vánoční ples

Je začátek roku 2025 a  my jsme se 
po  vánočních svátcích vrátili zpět 
do  školních lavic. Ze vzpomínek 
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vloni sklízeli úspěchy, budeme letos držet 
palce vítězům obou kategorií – Ivanu 
Shishkinovi (7. A) a  Danielu Knapovi 
(8. A). Navíc dlužno ještě zmínit, že Daniel 
Knap vůbec jako první žák zopakoval 
svůj triumf ze školního kola podruhé 
za sebou.
Vítězům srdečně blahopřejeme a všem 
účastníkům děkujeme za účast a proje-
vené nadšení!

Na pomyslné bedně se umístili:
Kategorie I. A
1. Shishkin Ivan (7. A)

zúčastnilo celkem 34 druhostupňových 
žáků. Účastnící prokázali vynikající jazy-
kové dovednosti zejména při konverzaci. 
O  vítězích rozhodovaly zejména disci-
plíny porozumění textu a  porozumění 
nahrávce.  
Při reprezentaci naší školy v  obvodním 
kole pro Prahu 5 a  Prahu 13, kde jsme 

2. Durchánková Barbora (7. A)
3. Grafnetrová Alice (6. A)
 
Kategorie II. A
1. Knap Daniel (8. A)
2. Panteleymonová Kateryna (9. B)
3. Šebestová Markéta (9. A)
Za organizační tým OAJ

Zdeněk Kauer
Při reprezentaci naši školy v  obvodním 
kole pro Prahu 5 a  Prahu 13 budeme 
proto držet palce vítězům obou kate-
gorií Ivanu Shishkinovi (7. A) a  Danielu 
Knapovi (8. A).

Výsledky olympiády v anglickém ja-
zyce - II. stupeň
V  tomto školním roce se zúčastnilo 
školního kola této vědomostní soutěže 
celkem 34 žáků – 13 v kategorii I. A (6. a 7. 
ročník) a 21 v kategorii II. A (8. a 9. ročník). 
Školáci porovnali své znalosti v  jazyko-
vých disciplínách čtení, poslech, mluvení. 
Účastnící tohoto vědomostního klání 
prokázali obdivuhodně vysokou jazy-
kovou úroveň.
Při reprezentaci naši školy v  obvodním 
kole pro Prahu 5 a  Prahu 13 budeme 
proto držet palce vítězům obou kategorií 
Ivanu Shishkinovi (7. A) a Danielu Kna-
povi (8. A). Daniel Knap (poprvé v historii 
těchto soutěží na půdě školy) zopakoval 
svůj triumf podruhé za sebou.
Vítězům blahopřejeme a všem zájemcům 
srdečně děkujeme za účast!
Na pomyslné bedně se umístili:
Kategorie I. A
4. Shishkin Ivan (7. A)
5. Durchánková Barbora (7. A)
6. Grafnetrová Alice (6. A)
 
Kategorie II. A
4. Knap Daniel (8. A)
5. Panteleymonová Kateryna (9. B)
6. Šebestová Markéta (9. A)
 
Podrobnější informace týkající se dosaže-
ných výsledků v jednotlivých disciplínách 
získají žáci prostřednictvím svých vyuču-
jících angličtiny. 

Za organizační tým OAJ
Zdeněk Kauer

Základní škola

DEN
OTEVŘENÝCH
DVEŘÍ
KOMENTOVANÁ PROHLÍDKA ŠKOLY

Úterý 4. 3. 2025
15: 00 - 17:00

TŘÍDY
TĚLOCVIČNA
JÍDELNA
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Spolupráce MŠ a ZŠ

Ve  školním roce 2024/2025 jsme 
prohloubili spolupráci s  Mateř-
skou školou Řeporyje. 

Víme, že přechod z mateřské školy na zá-
kladní školu je pro každé dítě velkým 
krokem. Záleží nám na tom, abychom se 
s dětmi seznámili a také, aby ony poznaly 
školní prostředí. Chceme, aby pro ně byla 
naše škola známé bezpečné prostředí. 
Společné aktivity pro děti nejsou zamě-
řené pouze na učení. Děti mají možnost 
rozvíjet své komunikační dovednosti 
a  poznat starší kamarády a  pedagogy 
naší školy. 
Za  sebou máme návštěvu prvňáčků 
v mateřské škole. Prvňáci přinesli ukázat 
kamarádům a  paním učitelkám školní 
tašky, penály a sešity. Byla to velmi milá 
návštěva, ze které měly radost obě strany.
Na divadelní představení Dramatického 
kroužku a Kroužku flétniček jsme do ško-
ly pozvali předškoláky. Malým divákům 
se líbilo, co si pro ně kamarádi připravili. 
A  zatím poslední aktivitou byla hodi-
na anglického jazyka, při které si děti 
z mateřské školy vyzkoušely i usednout 
do lavic. 
Věříme, že i díky této spolupráci bude pro 
děti přechod do školy krásným zážitkem. 

Michala Lebedová

vuje tenisovou školu 24 dětí. Od  září 
letošního roku využíváme ve  věkové 
kategorii 4–9 let oficiální metodiku Čes-
kého tenisového svazu a  jsme zařazeni 
do celostátního programu Tenis dětem. 
Tato metodika vychází z  komplexních 
výukových postupů a zároveň klade dů-
raz na celkový osobnostní rozvoj dítěte. 
Více se o  programu můžete dozvědět 
na  www.tenisdetem.cz . V  období 
letních prázdnin pořádáme příměstský 
tenisový tábor, který se letos uskuteční 
v posledním srpnovém týdnu v termínu 
25.–29. 8. V  průběhu celého roku rádi 
přivítáme nové zájemce všech věkových 
kategorií.

Veškeré dotazy Vám ráda zodpoví Tere-
za Šatavová, koordinátorka a  trenérka 
tenisové školy.
Více o tenisové škole nabízíme na www.
pt-sport.cz.

Tereza Šatavová

TEREZA ŠATAVOVÁ E-MAIL WEB FACEBOOK

+420 724 359 447 tereza@pt-sport.cz www.pt-sport.cz fb.com/ptsportzs

TENISOVÁ ŚKOLA

Pojď hrát tenis! 
Stále přibíráme nové zájemce

Využíváme metodiku  
Českého tenisového svazu  
pro výchovu dětí do 9 let 

 
www.tenisdetem.cz

Tenis ve škole

V  lednu žáci prvního stupně ab-
solvovali v rámci tělesné výchovy 
ukázkovou hodinu tenisu. Tato 

akce vznikla ve  spolupráci s  tenisovou 
školou P&T Sport. Děkujeme! 

Pár slov o tenisové škole:
Tenisová škola působí v tenisovém areálu 
Sokola Řeporyje. Momentálně navště-
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Pojedeme na lyže,
ale jednom jestli-že,
venku řádně nasněží
o to tu běží.

Do  nového roku jsme vykroči-
li pravou nohou a  s  úsměvem 
na tváři se opět setkali ve školce. 

Děti vyprávěly své zážitky z  Vánoc, co 
jim nadělil Ježíšek, koho navštívily a co 
zažily. Také jsme si na třídách uspořádaly 
„Den s hračkou“, kdy si děti mohly přinést 
hračku, která jim udělala pod stromeč-
kem radost.

Tradičně jsme s dětmi jezdili na lyžař-
ský kurz „Hravé lyžování“ do Ski Areálu 
Chotouň. Vyrazili jsme každý den po obě-
de autobusem, který nás dovezl přímo 
ke sjezdovce. Tam se dětí ujali instruktoři. 
Pod jejich vedením se děti naučily krásně 
lyžovat. Poslední den byly pro děti při-
praveny závody, na které jim přijeli fandit 
rodiče, prarodiče i sourozenci. Na závěr 
proběhlo předání medailí, diplomů 
a odměn všem dětem na stupních vítězů.

Dále nás ve školce se svým divadlem 
navštívil pan Bílek. Tentokrát si přivezl 
pohádky „O černokněžníku Ondřejovi“

Čeká nás také beseda s  Hankou Če-
chovou na téma Vědomá komunikace.

V lednu si s dětmi povídáme o zimních 
sportech, o změnách v přírodě, které jsou 
se zimou spojeny, o zvířatech a ptáčcích, 

www.msreporyje.cz
 ms.reporyje@gmail.com

Mateřská škola

Leden v mateřské škole

Ve čtvrtek u nás proběhla přednáška 
pro rodiče a  paní učitelky na  téma Vě-
domá komunikace, s  lektorkou Hanou 
Čechovou. Dozvěděli jsme se, jak pojme-
nování potřeb a emocí podporuje zdravý 
vývoj dětí a  přispívá k  vzájemnému 
pochopení, nastavení zdravých hranic 
a lepší komunikaci. 

Zastavit se,uvědomit si,jaké mám po-
třeby a  jaké potřeby má nejspíš v daný 
okamžik dítě, je klíčové pro společné 
řešení náročných situací.

Paní lektorka představila také několik 
tipů, jak zkvalitněním komunikace pod-
pořit budování zdravého sebevědomí 
dětí i  jejich odolnost: například popi-
sovat situace nehodnotícím jazykem, 
či přestat “šikulkovat”. Tím pomůžeme 
dětem pochopit souvislosti, jejich místo 
ve světě a zároveň nebudovat závislost 
na hodnocení od ostatních. 

Tuto akci a nové pomůcky, tzv. Emu-
šáky, financoval Spolek Rodičů z  dob-
rovolného vstupného na  promítání 
filmu Zápisník alkoholičky ( v programu 
ODZávislosti). 

Naši noví kamarádi Emušáci jsou skvě-
lým pomocníkem při učení poznávání 
emocí.

Děkujeme všem, kdo se zapojili.
Společně začínáme cestu k  lepšímu 

pochopení sebe sama i druhých.
Budeme v tom pokračovat

kteří odlétají do teplých krajin. Těm, co 
tady zůstávají sypeme do krmítka na za-
hradě zrní.

Za celý kolektiv naší školky Vám přeji 
hlavně hodně zdraví, štěstí a  radosti 
do Nového roku.

Zuzana Košťálová
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Ve Studiu Bubec se stále tvoří, a to i v zim-
ním období, kdy neprobíhají výstavy. Na-
příklad prostor Studia využil umělec Patrik 
Hábl k tvorbě velkoplošných maleb. 
 
První výstava v Galerii Bubec, na kterou 
bychom vás rádi pozvali je Řeporyjský 
salón 22. a 23. února, kterého se budou 
účastnit nejenom umělci žijící v Řepory-
jích a okolí, ale i žáci SZUŠ – Škola pro ra-
dost, kteří se postarají o hudební program 
vernisáže.

V březnu 2025 oslaví Studio Bubec dva-
cet pět let činnosti. Oslava proběhne ve 
čtvrtek 13. března 2025 od 17 hodin. 
Můžete se těšit na hudbu, tanec a zpěv. 
Všechny srdečně zveme!

Ani Galerie Dejvická, kterou provozuje 
Studio Bubec ve vestibulu metra Dejvická, 
nespí zimním spánkem. Galerii v prosin-
ci rozsvítily unikátní objekty výtvarníka 
Jana Lamra, deset let své existence tam 
oslavila kulturně-literární revue Pandora 
a nyní v ní probíhá výstava ateliéru ZKN 
– FA ČVUT. Studenti se svou tvorbou snaží 
odpovědět na otázky „Jak žijeme, jak bydlí-
me? Jak chceme žít, jak chceme bydlet? Jak 
můžeme žít, jak můžeme bydlet?“. Výstava 
trvá až do 7. 2. 2025.

KREATIV BUBEC
Studio Bubec ve druhém pololetí přináší 
čerstvou nabídku kurzů pro děti všech 
věkových kategorií a různorodých zájmů. 

Pro děti od 9 do13 let je to kurz
Grafika & tisk,
čtvrtek 16:30–18:30.

Pro děti 10–15 let
Eko ateliér,
středa 16:00–18:00.

Pro děti 6 do12 let kurz
Od kresby po animaci,
čtvrtek 15–16:30.

A již můžete přihlašovat děti
na letní příměstské tábory!!! Ve Studiu Bubec se toho děje hodně, dal-

ší informace o naší činnosti a připravova-
ných programech naleznete na facebooku 
a webu Studia. Pro více informací navštiv-
te naše stránky www.bubec.cz
nebo náš facebookový účet
Fb: Studio Bubec, Creative Bubec
Ig: studio_bubec, kreativ_bubec

Patrik Hábl ve Studiu Bubec Δ 

Vernisáž „Kde budeme bývať?“, Atelier ZKN - FA ČVUT  Δ 
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MULTIŽÁNROVÝ
HUDEBNÍ VEČER
K poslechu a tanci

V sobotu 22. 2. 2025 od 17 hod.

Restaurace Řeporyjská sokolovna

folk • pop • rock

Hrají a zpívají:
kapela VRAK
ROCK BAND ZUŠ
DYNAMIC 68
Vstupné dobrovolné

rezervace: 731 484 493
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Harmonogram mobilního sběru nebezpečných složek komunálního
odpadu na území hl. m. Prahy v roce 2025 – trasa Praha - Řeporyje

25. 2. - út 
30. 4. - st 
21. 6. - so 
11. 9. - čt 

25. 11. - út

Řeporyje - Řeporyje Po - Pá So

1. nám. U Lva 15:00 - 15:20 8:00 - 8:20

2. ul. Ořešská (u trati) 15:30 - 15:50 8:30 - 8:50

3. ul. K Zadní Kopanině (u zastávky autobusu Zadní Kopanina) 16:10 - 16:30 9:10 - 9:30

Info z MČ

Přistavení VOK na Bioodpad II. pololetí 2024
Velkokapacitní kontejnery na bioodpad budou přistaveny 

na níže uvedených místech v následujících termínech:

Řepíková u čp. 340/5 (stanoviště TO) 8. 3. 2025  (sobota) 
13–16 hodin

U Skopců čp. 5, Zadní Kopanina 5. 4. 2025  (sobota) 
9–12 hodin

Náměstí u lva u čp. 112 17. 5. 2025  (sobota) 
9–12 hodin

Ve Výrech proti čp. 328 28. 6. 2025  (sobota) 
9–12 hodin

Do bioodpadu a tím i do biovoku patří:
listí, tráva, plevel, zbytky rostlin, dřevní štěpka z větví stromů a keřů, piliny, hobliny, 
spadané ovoce, zbytky ovoce a  zeleniny, čajové sáčky, kávová sedlina, skořápky 
od vajec apod.

Do bioodpadu a tím i do biovoku nepatří:
zbytky jídla (tzv. gastroodpad), jedlé oleje, kosti, maso, uhynulá zvířata, znečištěné 
piliny a hobliny, biologicky nerozložitelné odpady apod.

UPOZORNĚNÍ:
Městská část Praha ‑Řeporyje není zodpovědná za  případné změny časů ani ter‑
mínů přistavení VOK. Služby jsou financovány z prostředků Magistrátu hl.m. Prahy 
a zprostředkovávají je svozové společnosti – konkrétně v MČ Praha ‑Řeporyje je to 
společnost Pražské služby, a. s. V případě, že zjistíte nedostatky v poskytovaných 
službách, nahlaste tuto skutečnost prostřednictvím emailu na adresu: 2, případně 
na podatelnu ÚMČ Praha ‑Řeporyje, tel.: 251 625 794.

Lenka Bártová

Přistavení VOK na I. pololetí 2025
Velkokapacitní kontejnery na neskladný odpad budou přistaveny 

na níže uvedených místech v následujících termínech:

Řepíková u čp. 340/5 (stanoviště TO) 10. 1. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Radouňova x Hlávkova u čp. 821 7. 2. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

K Závětinám mezi čp. 727 a 757 21. 2. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

U Skopců 5, Zadní Kopanina 7. 3. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Ve Výrech proti čp. 328 21. 3. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Tělovýchovná u čp. 442 11. 4. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Na Zmrzlíku u čp. 33 25. 4. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Na Vrchu proti čp. 749 9. 5. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Na Výrovně u čp. 3031 23. 5. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Náměstí U lva u čp. 112 13. 6. 2025 (pátek) 
16,00–20,00 hodin

Řeporyjské náměstí  u čp. 8 27. 6. 2025 (pátek) 
14,00–18,00 hodin

Co lze odložit do VOK
VOK jsou určeny pouze pro objemný odpad z  domácností jako je např.  nábytek, 
sportovní náčiní, (lyže, jízdní kola  apod.), koberce, podlahové PVC, umyvadla 
a záchodové mísy.

Co nelze odložit do VOK
 směsný komunální odpad, který lze vhodit do běžné sběrné nádoby (popelnice, 

kontejneru)
 nebezpečné složky komunálního odpadu (jako např.  baterie a  akumulátory, 

barvy, chemikálie, zářivky)
 odpad ze zeleně (větve, posekaná tráva apod.)
 elektroodpad (chladničky, pračky, televize, monitory, počítače, přehrávače, 

telefony apod.)
 stavební suť

VOK není určen pro odkládání objemného odpadu podnikatelskými subjekty!!!
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Hledáme posilu 
technické čety!

Bližší informace 
u tajemníka. 

 
ÚMČ Praha-Řeporyje

Střípky z radnice

Termíny pro uzavírání manželství
Městská část Praha -Řeporyje nabízí v roce 2025 

následující termíny (vždy v čase 10.00 – 12.00 hod.):

7. 2., 7. 3., 10. 4., 23. 5., 
20. 6., 4. 9., 17. 10., 14. 11.

Termín lze rezervovat pouze při osobní návštěvě na oddělení matrik 
na ÚMČ Praha 13 (3. patro) a po předložení zákonem stanovených dokladů.

Pokračujeme v úpravách prostor 
v  přízemí budovy našeho úřa-
du. Naším cílem je vytvořit zde 

funkční zázemí pro různá jednání 
a  současně důstojnou obřadní síň, 
přičemž prostor bude po  dokončení 
možné jednoduše změnit z  jednoho 
způsobu využití na druhý. 

Skloubit tyto, z  podstaty věci odliš-
né, účely není z mnoha důvodů úkol 
jednoduchý. S  funkcí jsme nezískali 
odbornost, jak s  oblibou říká pan 
místostarosta, a proto jsme do celého 
procesu zapojili odbornici na  užitné 
interiéry. Hotovo bychom chtěli mít 
o  prázdninách a  věříme, že to bude 
příjemná změna k nepoznání.

Jak na svatbu v Řeporyjích
Svatební obřady má v  tuto chvíli 

na starosti Veronika Hubálková. Bohužel 
nemáme vlastní matriku a  tuto činnost 
pro nás při obřadech zajišťují naše milé 
kolegyně z vedlejší Městské části Praha 
13. S nimi jsme pro letošní rok domluveni, 
že v Řeporyjích se mohou svatby konat 
ve dnech 7. února, 7. března, 10. dubna, 
23. května, 20. června, 4. září 17. října 
a 14. listopadu – vždy zásadně v časovém 
rozmezí 10 – 12 hodin. 

Pokud byste rádi, aby vás oddal právě 
náš pan starosta, případně paní místosta-
rostka, je potřeba se s paní Hubálkovou 

Kromě toho je neustále třeba něco opra-
vovat, převážet, stěhovat. Bližší informa-
ce i nadále na radnici u tajemníka .

Vzorní řeporyjští pejskaři
Děkujeme všem majitelům čtyřno-

hých miláčků ve správním obvodu naše-
ho úřadu. Agendu poplatků za  psy má 
na starosti Iva Pacnerová. Díky její oběta-
vé a důsledné práci se nám na konci roku 
2024 poprvé podařilo dosáhnout stavu, 
kdy byly všechny poplatky uhrazeny 
příslušnými pejskaři včas a do roku 2025 
tedy vstupujeme bez dlužníků „za psy“. 

Jménem úřadu děkuji všem majitelům 
psů za  vzorné plnění poplatkové po-
vinnosti a  kolegyni Pacnerové za  její 
vzornou práci. Jen tak dál!

Stanislav Bohačík 
tajemník ÚMČ

Srdečně blahopřejeme 
všem občanům, kteří v měsíci 

lednu oslavili 
významné 

životní jubileum.
Hodně štěstí, 

pohody a hlavně 
zdraví 

do dalších let 
přeje 

MČ Praha ‑Řeporyje.

předem spojit a ideálně si s ní domluvit 
schůzku přímo u nás na úřadě. Vše vám 
ráda ukáže a vysvětlí, a zároveň domlu-
víte veškeré organizační záležitosti. Pře-
dejdete tak mnohým nedorozuměním 
a získáte všechny potřebné informace.

Vážně chceme posílit technickou četu
Stále platí, že hledáme vhodnou posilu 

řeporyjské technické čety. Jak jsem uvedl 
již v minulém čísle, ideální kandidát by 
měl být časově flexibilní, zručný, plný sil 
a  odhodlání k  práci. Připojí se k  Jiřímu, 
Standovi, Daliborovi, Jaromírovi, Ond-
rovi a Simoně. Bude obsluhovat některé 
z  našich technických vozidel, křovino-
řez, fukar, ale také pracovat s klasickým 
ručním nářadím jako jsou lopaty, hrábě, 
kladiva a podobně. V zimě se spolu s ko-
legy a kolegyní bude starat o schůdnost 
chodníků, v létě zas bude kromě jiného 
sekat trávu a uklízet veřejná prostranství. 

Nabízíme Všem spolkům 
a dobrovolným organizacím 
zveřejnění výročních zpráv 

a různých příspěvků 
v místním časopise zdarma.
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Přijďte si užít napínavý film #anna-
ismissing a zapojte se do zajímavé-
ho semináře s  odbornicí na  téma 
digitálního zdraví. Film je odrazem 
drsné skutečnosti, co internet a sítě 
dokážou způsobit. Proto je akce 
určena dle uvážení rodičů pro žáky 
od 13 let (s doprovodem dospělého) 
a od 16 let samostatně.

Vstup je ZDARMA a bez registrace.

Akce se koná ve školní tělocvičně, 
vstupujte žlutými vraty. Občers-
tvení je zajištěno a kapacita sálu 

dostatečná, takže pozvěte i přátele!

Akci podpořila Městská část a koná se 
pod záštitou zastupitele Aleše Hubálka 
a ředitelky ZŠ Praha 5 – Řeporyje Lenky 
Weignerové.

Těšíme se na vás!

Proč je důležité mluvit s dětmi o bez-
pečnosti na internetu?
Technologie se staly nedílnou součástí 
života. Internet je prostředí, kde děti 
tráví velkou část svého volného času – 
komunikují, objevují nové informace, 
hrají hry nebo sdílejí své zážitky. 
Stále častěji se setkáváme s  případy, 
kdy mezi dětmi dochází ke konfliktům 
kvůli nevhodné interakci na sociálních 
sítích, skrz WhatsApp či další platformy. 
Nadávky, urážky i  kyberšikana nejsou 
výjimkou. Tyto situace mohou mít 
dopad na psychiku dětí a jejich vztahy.
Ve  škole se snažíme děti vzdělávat 
nejen v  oblasti technologií, ale i  jak 
být dobrým a  ohleduplným uživate-
lem internetu. Pořádáme preventivní 
programy zaměřené na  bezpečnost 
na  internetu a  kyberšikanu. S  dětmi 
mluvíme o  tom, co je správné a  co 
nikoli. Přesto víme, že pouze naše úsilí 
nestačí a potřebujeme také vaši spolu-
práci a podporu.
Každé dítě si zaslouží pocit bezpečí 
a pochopení. Když s ním budete ote-
vřeně hovořit o jeho aktivitách, posílíte 
vzájemnou důvěru i  lépe pochopíte, 
s čím se vaše dítě na internetu se tkává. 
Děti často neříkají rodičům o  problé-
mech, se kterými se potýkají, protože 
se obávají výčitek nebo neporozumění. 
Právě proto je klíčové vytvořit prostředí, 
kde se dítě nebude bát sdílet své obavy 
a zážitky.

Jak můžete své dítě podpořit?
Můžete se ptát:
 S kým si nejčastěji píšeš?
 O čem si povídáte?
 Setkal/a ses někdy na internetu s ně-

čím, co ti bylo nepříjemné?
 Víš, jak se chránit před cizími lidmi 

online?

Učte dítě zodpovědnosti za své cho-
vání online.
Vysvětlete, že i když se komunikace ode-
hrává jen na internetu, její dopady jsou 
skutečné. Nadávka napsaná na  chatu 
může ublížit stejně jako ta vyslovená.

Nastavte jasná pravidla.
Domluvte se s dítětem, kolik času může 
trávit na internetu. Dohlížejte, jaké aplika-
ce a sociální sítě používá. Některé sociální 
sítě jsou omezeny věkem.

Ukažte zájem.
Zajímejte se o hry, aplikace nebo videa, 
které dítě sleduje. Sdílení společného 
zájmu posiluje vztah a zároveň vám po-
skytne přehled o tom, co dítě baví.

Vysvětlete rizika.
Mluvte o tom, jak internet může být ne-
bezpečný. Nemělo by sdílet osobní údaje 
a fotografie. Mohou se na ně obrátit lidé 
s nekalými úmysly. 

Uvědomujeme si, že výchova dětí ve svě-
tě plném technologií není jednoduchá. 
Společně však můžeme vytvořit pro-
středí, kde budou děti v  bezpečí, ať už 
ve škole, doma, nebo na internetu.

Wilczková Lucie, 
metodička prevence 
ZŠ Praha 5-Řeporyje

Zveme vás na další akci programu
ODZávislosti - #Annaismissing v Řeporyjích 
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ŘÁDKOVÁ INZERCE

PEDIKÚRA - v pohodlí vašeho domova 
tel.: 603 910 026

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK 
- NOVÉ ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ OKEN 

- SÍTĚ PROTI HMYZU 
Tel.: 733 720 950, pavel.janci@email.cz

Šicí stroje 
opravy i v bytě zákazníka. 

Petr Meyer, tel.: 603 341 927

! ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU! 
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. 

Naložíme a odvezeme nepotřebné věci 
za rozumnou cenu. STĚHOVÁNÍ. 

Tel.:773 484 056

VÝUKA HUDBY U VÁS DOMA 
Vyučované obory: KYTARA, ELEKTRICKÉ KLÁVESY, 

ZOBC. FLÉTNY, ZPĚV, KLARINET, HOBOJ. 
Výuka probíhá individuální formou. 

Informace: Martina Dvořáková, dipl. spec. 
E ‑mail: radostnahudba@seznam.cz 

Tel.: 602 646 628

Dne 18. 1. 2025 jsme vzpomenuli 
na nedožitých 90 let

paní Ludmily Soldátové
Všichni jsme ji měli rádi, 
stále žije v našich srdcích.

S láskou a úctou 
vzpomíná rodina

V  prosinci jsme měli volné dopo-
ledne ve  škole a  mohli si sami 
vymyslet program. Spolužáci si 

odhlasovali bruslení, ale my jsme se 
rozhodli vyrazit do domova pro seniory 
v Řeporyjích. Téměř vše jsme si domluvili 
sami - napsali jsme první email, vymysleli 
jsme, že si chceme s klienty domova po-
vídat a pokud by chtěli, že jim budeme 

číst z  knížek. Chtěli jsme si se seniory 
povídat o jejich mládí a hlavně o tom, jak 
to vypadalo u nich ve škole, protože u nás 
je spoustu věcí jinak. Bylo zajímavé slyšet, 
jak moc se naše škola liší a různé zážitky, 
co nám senioři sdíleli. Moc jsme si to užili 
a naučili jsme se nové věci. Těšíme se, že 
tam znovu vyrazíme!

Žáci ScioŠkoly Praha Stodůlky
vyrazili do Domu u Agáty v Řeporyjích a sami o tom napsali

A  co o  tom řekli naši spolužáci kon-
krétně?
Sára, 6. třída - „Já jsem moc ráda, že jsem 
šla do  domova pro seniory, protože se 
ráda bavím s lidmi.“
Miky 4. třída - „Já jsem se na začátku bál, 
ale nakonec jsem vozil klienty na vozíku 
na terasu a moc se mi to líbilo.“
Terezka 2. třída - „Bylo to pro mě vý-
borný, my jsme byly u Marcelky na po-
koji, moc mě to bavilo, byla hodně milá 
a chtěla si s námi povídat.“
Isa, 7. třída - „Já se bavila s Josefou, které 

bylo 96 let, bavily jsme se o  cestování 
a její rodině. Na začátku jsem se bála, ale 
bylo to moc fajn.“
Fíla 7. třída - „Na začátku jsem se bála, 
protože to bylo poprvé, co jsem šla 
do domova pro seniory. Nakonec jsem si 
popovídala s pár lidmi. Dozvěděla jsem 
se, jaké to bylo, když oni byli mladí a pár 
zážitků z jejich mladých let. Celkově jsem 
si to užila a  doufám, že bychom mohli 
někdy vyrazit znova a dozvědět se víc.“

Autoři: žáci Scioškoly Stodůlky
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Hledání smyslu, naděje 
a světla v novém roce!
Milí přátelé.

Pravidelně na  začátku roku kato-
ličtí křesťané slaví 6. ledna svátek 
Zjevení Páně (Epifanie). V té době 

pravoslavní křesťané slaví Vánoce. Dále 
2. února budeme slavit svátek Uvedení 
Páně do  chrámu (tzv.  Hromnice). Oba 
zmíněné svátky mají hlubokou sym-
boliku a  univerzální poselství. Nabízejí 
inspiraci všem lidem, kteří hledají smysl 
života, odpovědi na důležité otázky nebo 
třeba jen malý náznak naděje v těžkých 
životních chvílích. To, co oba svátky pro-
pojuje, je téma světla a cesty.

Hledání smyslu: Cesta mudrců jako 
obraz naší vnitřní pouti

Mudrci z Východu (tři králové), o nichž 
hovoří svátek Zjevení Páně, jsou sym-
bolem lidí, kteří se nevzdávají ve  svém 
hledání. Oni sami se vydali na cestu, aniž 
by přesně věděli, kam je zavede. Byli 
vedeni hvězdou a  také vnitřní touhou 
najít pravdu. Jejich příběh je připomín-
kou, že hledání smyslu života není vždy 
snadné. Často se potýkáme s nejistotou, 
pochybnostmi, překážkami a  nutností 

vytrvat, i  když mnohdy nevidíme oka-
mžité výsledky.

Příběh mudrců nás také vybízí k otáz-
ce: Co v životě hledáme? Jaké hvězdy nás 
vedou? Možná toužíme po větší vnitřní 
radosti, naplnění, po  hlubších vztazích 
nebo bychom rádi konečně dostali odpo-
vědi na otázky, které nás tíží. Na začátku 
roku je důležité si znovu uvědomit, že 
neměli bychom nikdy přestat hledat. 
Podobně jako mudrci nalezli smysl 
v prostotě dítěte, kterému se poklonili, 
můžeme i my najít smysl života v drob-
ných a neokázalých věcech a situacích.

„Na Hromnice o hodinu více“ - tento 
známý lidový výrok nám pomáhá si 
uvědomit, že vše v našem životě je cyk-
lické a  že zima pomalu ustupuje a  dny 
se stávají delšími. Proto Hromnice jsou 
symbolem naděje 
a  příchodu světla, 
vybízejí nás nejen 
k  pozorování pro-
měn v  přírodě, ale 
také k duchovnímu 
probuzení a hledá-
ní vnitřního světla.
Přeji nám všem po-
žehnané dny prozářené pravým Světlem, 

které přišlo na  svět a  které osvěcuje kaž-
dého člověka.

P. Mariusz Kuźniar, farář

* * * * * * * * * * * * *
Bruno Ferrero
Příběh o svíčce

Jednou v malém kostele zapálili svíci, 
aby osvětlila oltář. Byla vysoká a  štíhlá 
a hrdě stála ve svícnu. Jakmile ji zapálili, 
plamen se tiše rozhořel a  ona pocítila 
horko, jak její vosk začal pomalu tát. 
Svíce si povzdechla: „Proč mě ničíš? Byla 
jsem tak krásná, dokud jsem zůstala celá 
a neporušená.“

Plamen odpověděl: „Když netaješ, 
nepřinášíš světlo. Jen tehdy, když dáváš 
sama sebe, můžeš naplnit svůj smysl.“

Svíčka chvíli mlčela. Pozorovala, jak 
její světlo prozařuje temnotu kostela, 
a  spatřila, jak lidé přicházeli, ztišili se 
a modlili. Její plamen zářil v jejich očích. 
A svíce si uvědomila, že právě díky tomu, 
že se sama obětuje, může dát život světlu, 
které tolik potřebují.

Poučení: Někdy musíme obětovat část 
sami sebe, abychom mohli prosvětlit život 
druhých. Ve ztrátě často nacházíme hlubší 
smysl.

Jindřich Šimon Baar (1869–1925), 
český spisovatel, kněz a  vlastenec, 
patří mezi významné osobnosti 

české literatury. Rok 2025 připomíná 
100-té výročí jeho úmrtí a  je příleži-
tostí znovu si přiblížit jeho literární 
odkaz a hodnoty, které svým životem 
i dílem předával.

Jeho tvorba byla hluboce zakořeněná 
v prostředí českého venkova, zejména Chodska, které ve svých 
dílech barvitě zachycoval. Romány jako Paní komisarka či Jan Cim-
bura odráží hodnoty víry, poctivé práce a tradic, které byly v jeho 
očích neodmyslitelně spojené s identitou českého národa. Právě 
tato hluboká lidskost a prostá, avšak působivá poetika dodnes 
rezonují mezi jeho obdivovateli.

Baar nebyl jen literátem. Jako kněz se aktivně zasazoval o du-
chovní obnovu a osvětu mezi venkovskými lidmi. Svou tvorbou 
a  svým působením poukazoval na  sepjetí člověka s  přírodou, 
hodnotu lidské práce a víru spojenou s neochvěnou naději o kte-
rou se člověk může opřít zejména v  těžkých obdobích života. 
Téma světla a naděje, které prostupuje mnohá z jeho děl, může 
být inspirací i pro dnešní dobu. Význam jeho myšlenek nabývá 
na aktuálnosti právě v dnešním hledání identity, kořenů a smyslu.

Při příležitosti tohoto výročí můžeme si uvědomit, že 10 let žil 
na místech, kdy žijeme také my. Ořešská fara byla jeho domovem. 
Společně s  farností Klenčí a  Klobuky chceme v  letošním roce 
připomenout jeho odkaz. Budeme společně pořádat několik kul-
turních a duchovních aktivit, které nám JŠB nově přiblíží. Budeme 
Vás o tom informovat. Pro tento účel už jsme registrovali webové 
stránky: www.jidrichsimonbaar.cz, kde postupně budou přibý-
vat matriály spojené se stým výročím úmrtí JŠB.

Sami se také můžeme inspirovat jeho texty:
1. Připomeňme si jeho literární odkaz: Půjčme si ke čtení knihy 

Paní komisarka či Jan Cimbura, které nabízejí autentický pohled 
na život venkovských lidí a  jejich hodnoty. Tato díla mohou 
posloužit nejen jako ukázka Baarovy spisovatelské zručnosti, 
ale také jako zdroj inspirace pro pochopení tradičních hodnot, 
které jsou v dnešní rychle se měnící době mnohdy opomíjeny.

2. Poznat Baarův přínos pro českou kulturu: Určitě se budou 
se požádat přednášky nebo diskuse o jeho životě, díle a vlivu 
na českou literaturu a duchovní tradici. Baarův život je příkla-
dem spojování literární tvorby a praktické duchovní služby. 
Připomenutí jeho role v osvětě a duchovním vedení lidí by 
mohlo inspirovat nejen akademiky, ale i širší veřejnost. Už nyní 
srdečně zveme.

3. Zkusme hledat paralely pro dnešní dobu: Baarovy příběhy 
ukazují, jak čelit změnám a  zachovat si také v  dnešní době 
pevné kořeny. Jeho postavy čelí životním výzvám s odvahou, 
pokorou a důvěrou ve vyšší řád. Tento přístup je stále aktuální, 
také dnes, kdy hledáme rovnováhu mezi moderními techno-
logiemi a tradičními hodnotami.

4. Oživit jeho myšlenky ve  vzdělávání: školy mohou zařa-
dit Baarova díla a  myšlenky do  vzdělávacích programů. To 
by mohlo pomoc mladé generaci lépe porozumět historii, 
tradicím a hodnotám českého venkova. Také étos jeho děla 
může sloužit jako inspirace pro úvahy o ekologii, společenství 
a odpovědnosti vůči našemu okolí.

Jednou z hlavních hodnot, kterou Baar předával, byla víra v sílu 
lidské práce a harmonii s přírodou. Tato poselství jsou dnes stejně 
aktuální jako před sto lety a mohou nám pomoci hledat světlo 
a naději na našich vlastních cestách životem. Baarova schopnost 
vidět krásu v prostých a každodenních věcech nám připomíná, 
že pravé štěstí a smysl života se mnohdy skrývají v maličkostech, 
které příliš často přehlížíme.

Za Spolek Jindřicha Šimona Baara – Ořech
P. Mariusz Kuźniar, člen výboru
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!!! Složenky Vám již do schránek rozesílány nebudou !!!

Každý rok má chovatel psa povinnost zaplatit místní po-
platek, který je splatný nejpozději do 31. března každého 
roku, nečiní-li více než 600,- Kč ročně.
Pokud poplatek činí více než 600,- Kč, je splatný ve dvou 
stejných splátkách, vždy nejpozději do  31. března a  31. 
srpna každého roku.

Způsob úhrady: 
V  hotovosti na  ÚMČ nebo bezhotovostním převodem 
na číslo účtu:
2000694339/0800 (k  identifikaci platby je nutno použít 
variabilní symbol přiděleným správcem poplatku při 
registraci, specifický symbol 1341).

Držitel psa je povinen splnit ohlašovací povinnost po-
dáním přiznání k poplatku do 15 dnů ode dne, kdy nastala 
skutečnost, která má za  následek vznik povinnosti platit 
poplatek. Plátcem poplatku je chovatel psa. Tedy ten, kdo 
drží psa v  místě svého bydliště na  území hlavního města 
Prahy, je plátcem místního poplatku, tedy osobou, která je 
povinna platit poplatek. Přihlásit psa jsou povinni i občané, 
kteří chovají psa, jenž podle vyhlášky poplatku nepodléhá. 
Poplatek se platí ze psů starších 3 měsíců.

Podle § 7a) Obecně závazné vyhlášky č. 18/2004 hl.m. 
Prahy je každý chovatel psa chovaného na území hlavní-
ho města Prahy povinen nechat psa, který je starší než 6. 
měsíců, trvale označit mikročipem, který odpovídá ISO 
standardu vydanému EU, nebo tetováním. Označení psa 
mikročipem na  žádost chovatele provede veterinární 
lékař a tetování odborně způsobilá osoba.

Sazby poplatků ze psa staršího tří měsíců:
- za psa chovaného v rodinném domku
300,- Kč za jednoho psa
600,- Kč za druhého a každého dalšího psa téhož držitele
- za psa chovaného v městské nebo sídlištní zástavbě
1 500, - Kč za jednoho psa
2  250, - Kč za  druhého a  každého dalšího psa téhož 
držitele
- za  psa určeného a  užívaného k  hlídání objektů, jehož 
držitelem je právnická osoba, která je zároveň vlastníkem 
hlídaného objektu

600,- Kč za jednoho psa
900,- Kč za druhého a každého dalšího psa téhož držitele

Je-li držitelem psa poživatel invalidního, starobního, 
vdovského nebo vdoveckého důchodu, který je jeho 
jediným zdrojem příjmu, poživatel sirotčího důchodu 
anebo osoba starší 65 let, 

činí sazba poplatku za kalendářní rok 

200,- Kč za jednoho psa
300,- Kč za druhého a každého dalšího psa téhož držitele

Dále je podle §6 odst. 1, písm. d) vyhl. 23/2003 na dva roky 
osvobozen pes, kterého si majitel vzal z útulku registro-
vaného na  území hlavního města Prahy, a  má na  to 
potvrzení.

Úlevy a osvobození:
 od  poplatku jsou osvobozeny osoby nevidomé, osoby 

závislé na  pomoci jiné fyzické osoby, držitelé průkazu 
ZTP nebo ZTP-P, osoby provádějící výcvik psů určených 
k doprovodu těchto osob

 držitelé psů převzatých z útulků provozovaných na území 
hl. m. Prahy, po dobu 2 let od převzetí

 osoba provozující útulek pro zvířata
 držitel psa, chovaného k vědeckým účelům v zařízeních 

k tomu určených
 držitel psa, jimiž jsou delegovaní diplomatičtí zástupci, 

konzulové z povolání a další osoby, jsou-li státními přísluš-
níky cizích států, požívající podle mezinárodního práva 
výsady imunity, je-li zaručena vzájemnost

 držitel psa služebního, sloužícího Policii ČR a městské po-
licii a speciálně vycvičených záchranářských a lavinových 
psů, pokud mají příslušné osvědčení a držitel je členem 
Svazu záchranných brigád

 uživatel honitby, kterému zákon o myslivosti ukládá po-
vinnost držet a v honitbě používat lovecké psy

S  dotazy se můžete obracet na  ÚMČ Praha-Řeporyje, 
oddělení místních poplatků

ref. Iva Pacnerová, tel. 607 091 154, 251 625 794,
e-mail: poplatky@prahareporyje.cz

Poplatek za psa je nutno zaplatit do konce března

Vedení účetnictví a daňové evidence 
pro s. r. o. a OSVČ
 Kompletní zpracování 

vč. všech přiznání a kontrolního hlášení

 Jednání s úřady, zpracování mezd.

Radka Tůmová
  731 409 085

 tumova.radka@gmail.com

Otevírací doba Pošty v Řeporyjích
Praha 513, 155 11 Hasičů 46/3, Řeporyje

Pondělí 10.00–12.00 13.00–18.00
Úterý 8.00–12.00 13.00–16.00
Středa 10.00–12.00 13.00–18.00
Čtvrtek 8.00–12.00 13.00–16.00
Pátek 8.00–12.00 13.00–16.00

Telefon +420 954 215 511
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Kulinářské okénko
Hovězí na česneku
700g hovězího krku
1 PL sušeného česneku
1 PL hladké mouky
2 PL sádla
1ks bílé cibule 
4 stroužky česneku
1 čj rajského protlaku
1 L hovězího vývaru
sůl a pepř

Postup

Maso nakrájíme na kostky velikosti sousta, zasypeme sušeným 
česnekem a  necháme odpočinout. V  hrnci, který je vhodný 
do trouby si rozehřejeme 1 PL sádla a do sklovita opečeme 
najemno nakrájenou cibuli. Odpočinuté maso zaprášíme 
hladkou moukou, přidáme do hrnce a zprudka opékáme. Když 
je maso opečené tak ho vyjmeme a dáme stranou. Do hrnce 
nalijeme trochu vody a necháme odvařit přípečky. Přidáme 
lžičku protlaku a vrátíme maso. Tento základ zalijeme vývarem 
tak aby bylo maso ponořené. Přidáme 4 stroužky česneku 
a vložíme do trouby na 150°C cca 3 hodiny dokud nebude maso 
měkké. Maso ze základu vyjmeme a základ rozmixujeme např. 
ponorným mixérem do hladké omáčky. Dosolíme a opepříme 
dle chuti. Podáváme s bramborovým knedlíkem a špenátem.
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Silvestrovská noc v  našem rajónu 
proběhla bez nutnosti zásahu hasi-
čů. První výjezd roku 2025 na sebe 

nenechal dlouho čekat a hned 1. 1. 2025 
v 13.11 hod. jsme byli povolání k likvidaci 

vyvráceného stromu v  ulici U  Bubce.  
Další výjezd následoval 9. 1. 2025 opět 
na vyvrácený strom u potoka na Zadní 
Kopanině.

Aby si někdo nemyslel, že jen řežeme 
stromy, tak se připravujeme i  na  další 
činnosti.

Dle výcvikového plánu tím prvním 

byla záchrana osob na ledu a vodní ploše. 
K tomu nám scházelo, aby dostatečně za-
mrzla Nádržka, takže jsme ji bedlivě sle-
dovali a 12. 1. 2025 byl led o síle cca 5 až 
7 cm. Tato síla ledu stačila na situaci, kdy 
po něm dospělí člověk s opatrností mohl 
pomalu projít avšak při prudším pohybu 
se okamžitě propadl. A v ten okamžik si 
figurant i  zachraňující hasič vyzkoušeli 
jaká je voda při venkovní teplotě –4 st.

Svoboda Jiří

Hasiči Řeporyje: zprávy z výjezdové jednotky
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Správný otužilec nebývá nemocný skoro 
vůbec – to vždy s oblibou
říkávala moje dvaaosmdesátiletá babička. Aby 
taky ne, když mytí ve studené vodě bylo pro ni kdysi 
samozřejmostí! Když však zaútočí bacily, osvědčené 
rady babiček přijdou vždycky vhod. Jako první je 
potřeba tělo pěkně prohřát bylinkami a kořením, 
aby bylo zdravé a silné. Následně bychom mu měli 
dodat hodně vitamínu C a co nejvíce odpočinku. 
Důležité je také pravidelně větrat a  občas si dát 
pořádně silný slepičí vývar. 

Inhalace z Vincentky
Kdo by neznal Vincentku a  její skvělé účinky při 
rýmě a nachlazení? Inhalace z ní je jedna z nejú‑
činnějších metod léčby ucpaného nosu, navíc stačí, 
když ji pouze nalijete do hrnce a přivedete k varu. 

Do hrnce nalijeme Vincentku, přivedeme ji k varu 
a nakonec odstavíme. Poté opatrně nakloníme 
hlavu nad nádobu a přikryjeme ji ručníkem tak, 
aby nám neunikalo příliš moc páry. Zavřeme 
oči a  pomalu dýcháme. Správná inhalace při 
rýmě či kašli by měla trvat přinejmenším čtvrt 
hodiny, pokud to ale vydržíme, nevadí, když si 
ji protáhneme na  30 minut. Léčbu opakujeme 
dvakrát denně.

Domácí slivovice léčí
Slivovice je úžasný lék na všechny neduhy. Pokud 
nám totiž ke  stonání přibude i  horečka, není 
nic jednoduššího než do  ní namočit bavlněné 
ponožky, pořádně je vyždímat a dát si je na nohy. 
Výborně srazí horečku také ocet zředěný s vodou, 
do kterého taktéž namočíte ponožky a necháte 
na nohou působit cca 1 hodinu. 

Priessnitzův zábal
Klasická a skvělá přírodní cesta, jak se zbavit úmor‑
ného kašle, bolesti v krku nebo teplot. 

Na  krk nejdříve přiložte plenku namočenou 
ve studené vodě a přitiskněte ji tak, aby dobře 

přiléhala. Pak na  ni přiložte igelitový sáček, 
který musí mokrou látku všemi směry přesa‑
hovat, jelikož díky němu právě dojde k onomu 
zapaření. Poslední vrstvu tvoří šála nebo šátek. 
Zábal necháme působit po dobu 30–60 minut. 
Pro intenzivní terapii je možné provádět zábal 
5× denně.
Tip: Než si dáte studený obklad, namažte si krk 
tymiánovou mastí, nejlépe domácí.

Tymiánová mast proti nachlazení
Tato úžasná mastička by neměla chybět v žádné 
domácnosti – výborně působí proti bolestem 
hlavy, uklidňuje naši psychiku a navozuje klidný 
spánek. Pomáhá také při chřipce a  nachlazení, 
stačí ji několikrát denně namazat pod nos, na šíji 
a na hrudník. 

Budete potřebovat:
100 ml bambuckého másla 
20 g sušeného tymiánu
10 kapek 100% esenciálního oleje kafr
5 kapek 100% esenciálního oleje eucalyptus

Postup:
Ve  vodní lázni na  mírném ohni rozehřejeme 
bambucké máslo, dokud se jeho forma nezmění 
v tekutou. Přisypeme sušený tymián, zvolna za‑
hříváme a cca 15 minut mícháme. Pak nakapeme 
esenciální oleje, znovu zamícháme a odstavíme 
z  vařiče. Necháme 48 hodin na  teplém místě 
odležet, směs poté opět zahřejeme do  tekuté 
formy a přecedíme přes plátýnko do nádobky. 
Necháme ztuhnout v  lednici a  můžeme začít 
používat. Mast uchováváme v pokojové teplotě. 

Bylinkové kloktadlo
Zlaté pravidlo říká: „Bylinkové kloktání, bolest 
krku zahání.“ Kloktání totiž pročistí ústní dutinu 
a hltan, čímž se rychleji vyplaví choroboplodné 
zárodky z těla ven. Navíc celkově zmírňuje bolest 
– je proto dobré s ním při prvním dni příznaků 
hned a opakovat jej každou hodinu. 

A  jaké bylinky se na  kloktání hodí? Výborná 
je například šalvěj, také mateřídouška 
a  sedmikráska. Na  přípravu pak stačí pouze 
jedna polévková lžíce těchto bylinek a půl hrnku 
převařené horké vody, jíž bylinky zalijete. Když 
je pak necháte louhovat cca 15 minut a následně 
vše přecedíte přes jemné sítko, můžete začít 
s kloktáním dle potřeby.

TIP:
Pokud nemáte po ruce bylinky, skvěle poslouží 
i olivový olej, jenž máme v kuchyni všichni. Stačí 

si dát do hrnku 3 polévkové lžíce oleje a kloktat 
3–5 minut, aniž bychom jej polkli. Výborný je 
také na vytírání nosu, jelikož umí skvěle rege‑
nerovat nosní sliznici, která je pak mnohem 
odolnější proti virům.

Citrónové rozinky na posílení imunity
Tyto rozinky s vitamínem C jsou naprosto úžasné 
na podporu naší imunity! Doporučuji je „zobat“ 
i jen tak preventivně, protože když pak nějaký ten 
bacil zaútočí, nemá skoro žádnou šanci.  

Budete potřebovat:
250 g rozinek
šťáva ze tří citronů

Postup:
Rozinky spaříme horkou vodou, dáme do misky 
a zalijeme šťávou z citrónů. Necháme je pak 6 ho‑
din uležet, mezitím nám totiž trochu nabobtnají 
a nasáknou z citrónové šťávy vitamín C, jenž se 
pozvolna naváže na hroznový cukr, díky kterému 
má pak v našem organismu větší účinek.
P.S. Rozinky ujídáme podle chuti.

Česnekový elixír na imunitu
S naším úžasným česnekovým elixírem na posílení 
imunity můžete virózám vesele zamávat. Tento 
zázrak navíc úspěšně reguluje cholesterol v  krvi 
a krevní tlak!

Budete potřebovat:
150 ml medu
10 stroužků česneku 
100 ml jablečného octa

Postup:
Česnek rozmačkejte a  utřete nožem do  jemné 
pasty.  Tu pak smíchejte s  jablečným octem 
a medem. Směs dejte do skleničky a nechejte ji 
na týden uležet v lednici. Během tohoto týdne 
ji však občas promíchejte.
Užívejte 1–2 lžičky, které si rozmíchejte v 1,5 dl 
vody. Elixír podávejte nejlépe ráno na  lačný 
žaludek. 

Rychlá přírodní pomoc při huhlání a rýmě
Když zaútočí nachlazení, je potřeba rychle jednat. 
Tato jednoduchá, přírodní medicína vám určitě 
pomůže.

Budete potřebovat:
2 polévkové lžíce medu
šťávu z půlky citrónu

1 kávovou lžičku mleté 
skořice

Postup:
Všechny ingredience 
smíchejte dohroma‑
dy a  užívejte ráno 1 
kávovou lžičku.

Dita Oškerová
www.bylinkove-

-sneni.czKnihy jsou také k zapůjčení v místní knihovně v Řeporyjích.
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Pozvánka na turnaj byla letos uveřejněna 
v Echu a vyvolala nečekaný zájem.
Do  poslední chvíle se hlásili hráči, ne-
chtěli jsme nikoho odmítnout, a tak jsme 
nakonec udělali více skupin než loni.
Turnaje se zúčastnilo 32 hráčů, z toho 8 
žen. Odehrály se dvouhry, čtyřhry mužů 
a smíšené čtyřhry.

Za rok jsme dokoupili dva stoly a tím jsme 
již plně soběstační.
Příští turnaj plánujeme pravděpodobně 
opět o Velikonocích, i když už přicházejí 
žádosti o uspořádání dříve.
Děkujeme za sponzorské dary některých 
cen.

Organizátoři turnaje:
Jana, Aleš, Zbyněk

Loni jsme na tomto místě slíbili, že 
pro velký úspěch z turnaje starostky 
ve  stolním tenise 2023 uděláme 

každoroční tradici.

23. listopadu jsme proto uspořádali 
druhý ročník. Tento turnaj byl věnován 
významnému účastníkovi, profesorovi 
Benešovi.
Pan profesor přednesl úvodní projev 
a  sám se umístil ve  čtyřhře na  třetím 
místě.

Turnaj profesora Beneše ve stolním tenise 2024
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Řeporyjský
FOTBALFK ŘEPORYJE

1928
ODDÍL KOPANÉ

www.fkreporyje.cz
FK Řeporyje, z.s.

měly zapracovat nové tváře a prvky pod 
taktovkou trenéra Vališe. Do přípravy se 
vrací navrátilci po zranění, a tak věříme, 
že záchranu zvládneme a  vše dobře 
dopadne.

Jedním z  vrcholů zimní přípravy 
bude opět zimní soustředění v  Čáslavi, 
kam Řeporyje míří v termínu 19.–23. 2., 
kde budou naplno využívat vynikající 
tréninkové podmínky v  podobě UMT, 
lázní, atletického oválu, běžeckých tratí 
či posilovny.

Mládež
Ihned na  začátku roku nám udělali 

radost mladší žáci, kteří opanovali turnaj 
v Říčanech v konkurenci týmů: TJ SLOVAN 
Ruprechtice, SK Kostelec u  Křížků, FK 
Kavalier Sázava, SK Bystřice, TJ Sokol On-
dřejov a FK Dobřejovice. Byl to tuhý boj 
až do samého konce, ale kluci si dokázali, 
že jsou šampioni. Jen tak dál

Petr Vosmík, ml. 
místopředseda FK

Rok 2025 nás přivítal všechny fotba-
lové nadšence s otevřenou náručí. 
Zimní přípravy započaly, zimní 

ligy a turnaje se rozjely na plné obrátky. 
A  jinak tomu není ani v  Řeporyjím. Ale 
pojďme pěkně popořádku. 

Silvestrovská pumelice 2024
Tak jako je již dlouholetou tradicí, 

poslední den v roce 2024 patřil pumelici 
v našem fotbalovém areálu, kde se sešlo 
na  100 hráčů, fanoušků a  funkcionářů, 
kteří se za přijatelného počasí náramně 
bavili a užili si start do posledního dne 
v roce za doprovodu výborné atmosféry. 
Atmosféru dokresluje i několik fotografií 
z tohoto dne.

Zimní příprava „A“ mužstva
Muži započali přípravu v úterý 14. 1. 

kdy užívají tréninkové plochy Motorletu 
dvakrát týdně a jednou halu v Řeporyjích. 
Místo zimní ligy sehrají Řeporyje ještě 
několik přátelských zápasů, kde by se 
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REALITNÍ AGENTURA
Šolo spol. s r. o.

Šolc REALITY s. r. o.
Specialisté na Prahu 5 a 6

Patočkova 1953/45, Praha 6
Tel.: 602 361 733, 602 611 205 • e-mail: info@solork.cz

www.solork.cz

   Prodáme i pronajmeme Vaši nemovitost
 Vykoupíme Vaši nemovitost

 Již 30 let na trhu
 Tradice a spolehlivost

Jsme tu pro vás
každý všední den.

PO - PÁ
9-17 hod.

Řeporyjské nám. 16
Praha 5-Řeporyje

30 min / 400,-   60 min / 800,-
60 min / 800,-
60 min / 800,-
60 min / 800,-
60 min / 800,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
30 min / 400,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
60 min / 800,-   90 min / 1100,-
70 min / 900,-
dle dohody
60 min / 800,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-
30 min / 400,-
30 min / 400,-   60 min / 800,-

Restaurace
ŘEPORYJSKÁ 
SOKOLOVNA

Jáchymovská 613/1, Řeporyje
www.reporyjskasokolovna.cz

Kulečník a šipky
Možnost rezervace.

NOVÉ
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